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Havforskningsinstituttet
får tak i lite torsk til
analyse på Finnmarks-
kysten. Nå venter de
spent på prøver fra 33
tonn som Svein Lyder
har fisket de siste to
uker.

Bjørn Tore Forberg
Tromsø

Det er flott at han sender inn
prøver til oss.

Det sier både havforsker
Kjell Nedreaas og tekniker Ha-
rald Senneset om bord i direk-
toratets prøvebåt som for tida
er på tokt langs kysten av Finn-
mark. Senneset sier han gjerne

skulle tatt prøver av Lyders
fangst, men det blir vanskelig
når han ikke vet hvor han be-
finner seg.

På spøk uttalte Lyder nylig at
han har startet sitt eget hav-
forskningsinstitutt. Nå sier
han følgende:

Til kysttorskmøtet
– Jeg skal delta på møtet i kyst-
torskutvalget kommende søn-

dag. Jeg har fryst inn torskeho-
der for prøvetaking, men har
ikke fått sendt de av gårde
ennå. 
For meg er det umulig å si hva
slags torsk vi har fisket. For
meg er en torsk en torsk, men
en god del av fangsten er litt
butte i snuten, så jeg er ikke i
tvil om at vi har fisket en god
del kysttorsk, sier Svein Lyder
til FiskeribladetFiskaren.

Han støtter det som er et ut-
bredt fiskersyn, nemlig at det
meste av fisk, og ikke minst
torsk, uansett om det er kyst-
torsk eller skrei, svømmer dit
det er mat å hente. Akkurat nå
holder torsken seg der silda be-
finner seg.

Flyttet streken
– Forskerne har i alle år fortalt
oss at det er skrei som gyter i
Breivikfjorden vinterstid. I år
ble det tatt målinger som viste
at rundt halvparten av gytefis-
ken var kysttorsk. I stedet for å

ta dette som et tegn på at det sto
bedre til med kysttorsken enn
antatt, flyttet de streken som vi
måtte holde oss utenfor, sier
Lyder. Dette er bakgrunnen for
at han nå holder sine fangstpo-
sisjoner hemmelige.

Harald Senneset på Falkung-
en sier til FiskeribladetFiska-
ren at han har stor respekt for
den kunnskapen fiskerne har
om forholdene i havet. 

Få prøver
Han sier at det under prøveta-
kingstoktet som nå går fra øst
til vest i Finnmark har vært
temmelig få prøver av torsk,
rett og slett fordi de aller fleste
har tatt kvoten sin. Fiskerne
fisker på andre fiskeslag og
unngår områder der det er
mye torsk.

– Vi har nå fått analysert en
del øresteiner. I en fangst
innenfor firemila utenfor Me-
hamn målte vi at 35 prosent av
fangsten var kysttorsk og

resten skrei. I en fangst som
var tatt mellom seks og 12 mil,
var det bare 13 prosent av tor-
sken som var kysttorsk og
resten skrei, sier Senneset.

Men med så lite torskefangst
er det vanskelig å trekke sikre
konklusjoner, sier han.

I tillegg til at det er svært få
som fanger torsk, er det også et
avbrudd i engasjerte referan-
sefartøy i kystflåten.

- Kontrakten med fartøyene
er gått ut, og de som inngår
kontrakter i kommende runde
vil ikke være i kraft før et styk-
ke ut i september, sier Nerdre-
aas.

Bjorn.forberg@fbfi.no
Telefon: 77665682

Forskerne venter på Lyder
KYSTTORSK ELLER SKREI: Hvor mye kysttorsk og hvor mye skrei er det i stimene som spiser sild på kysten av Finnmark i øyeblikket? ARKIVFOTO: BJØRN TORE FORBERG

I forrige uke ble en fisker i Ves-
terålen stanset i sildefiske fordi
bare 55 - 60 prosent av silda var
over minstemålet på 25 centi-
meter.      Nå gjentar fylkesfiskar-
laget i Nordland kravet om å set-
te av 3000 tonn sild innenfor
grunnlinja med minstemål ned
til 23 centimeter for et slikt be-

grensa kystfiske. Bakgrunnen
er naturligvis utsiktene til at
den mindre kystflåten heller
ikke i høst skal klare å få tak i
kvoten si rett og slett fordi ho-
vedtyngden av silda står langt
til havs. Bestanden er i sjelden
god forfatning.     Derfor mener
fylkesfiskarlaget at et så be-

grensa unntak fra minstemåls-
bestammelsene gagner mer
enn det skader. Tilsvarende
bønn ble sendt til myndighe-
tene både i fjor og tidligere i år
uten at man så langt har fått
gjennomslag. Da har det først
og fremst dreid seg om silde-
forekomster på Helgeland som

har vært lett tilgjengelige for
kystflåten. 

Nå er det også sild lenger
nord i Nordland som stanger
like under minstemålstaket.
Fiskarlaget sentralt purret
myndighetene i juli i sakens an-
ledning, og myndighetene lovet
da å se på saken på nytt uten at

det så langt har kommet noe en-
delig svar.  Arbeidsutvalget i
Nordland Fylkes Fiskarlag sy-
nes dette så langt har vært et ek-
sempel på lite fleksibilitet fra
myndighetenes side, og da over-
for ei flåtegruppe som gjennom
flere år har hatt svært begrensa
muligheter i sildefisket.

Nordlandsfiskerne maser om kystsild

Lederen i Finn-
mark Fiskarlag,
Roger Hansen er
enig med Fiskebåt
i at torskekvoten
kan økes

ket etter hyse og sei.  Dersom
myndighetene øker bifangsten
av torsk til 30 prosent i blan-
dingsfisket og dessuten øker
torskekvoten med ti prosent,
vil det løse mange problemer
både på sjø og land, sier Roger
Hansen.

Vil stoppe opp

havet. Hansen mener at bi-
fangstprosenten må settes til
30 prosent, hvis ikke vil bi-
fangstfisket stoppe seg selv.

– For en gangs skyld ser for-
skerne og fiskerne det samme.
I flere år har det vært mye
torsk i havet og torsken har
vært svært tilgjengelig, sier kommer etter lodde. Men det
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For en gangs skyld
ser forskerne og fisker-
ne det samme
Roger Hansen,fisker 

Mye torsk skaper probl
❚ KVOTE Fiskerne vil ha økt bifangstprosent og økt totalkvote
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For meg er en torsk
en torsk
Svein Lyder
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